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SKUPŠTINI CRNE GORE

Na osnovu člana 69 stav 2 Poslovnika Skupštine Cme Gore, Odbor za ekonomiju, 
finansije i budžet, sa 24. sjednice održane 22. i 23. decembra 2021. godine, podnosi

IZVJEŠTAJ
0 razmatranju PREDLOGA ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA 

ZAKONA O AKCIZAMA

U uvodnom obrazloženju, predstavnica predlagača zakona, upoznala je Odbor, da se 
izmjenama i dopunama Zakona o akcizama predlaže postepeno povećanje specifične akcize na 
cigarete i propisuje akcizni kalendar minimalne akcize za cigareie čime se obezbjeđuje bolja 
naplata akcizne dažbine, kao i očuvanje stabilnosti tržišta duvanskih proizvoda. Saopšteno je 
da se ovim zakonom predlaže uvođenje akcize na proizvode od šećera, kakaoa i sladoled, kako 
bi se kroz navedeni mehanizam smanjio negativni trend obolijevanja od šećeme bolesti, a 
sredstva koja se ubiraju po ovom osnovu biće iskorišćena za unaprijeđenje zdravstvenog 
sistema.

Na Odboru je konstatovano da se ovim zakonom predlaže povećanje visine akcize kao 
i proširenje obuhvata proizvoda na koja se plaća akciza na alkolohol i alkoholna pića, dok je za 
gazirana pića sa dodatkom šećera planirano povećanje visine akcize sa 25,00 eura po hektolitru 
na 30,00 eura po hektolitru, od I. januara 2022. do 31. decembra 2022. godine, da bi od I. 
januara 2023. godine visina akcize za ovaj proizvod iznosila 35,00 eura po hektolitru. Za 
negaziranu vodu, uključujući mineralnu vodu sa dodatkom šećera ili drugih sredstava za 
zasiađivanje ili aromatizaciju i ostala bezalkoholna pića, osim sokova od voća ili povrća iz 
tarifnog broja 2009 propisuje se visina akcize u iznosu od 15,00 eura po hektolitru od 1. januara 
2022. do 31. decembra 2022. godine, da bi od 1. januara 2023. godine visina akcize za ovaj 
proizvod iznosila 25,00 eura po hektolitru. Pored navedenog, predlaže se uvođenje akcize na 
proizvode od plastike zajednokratnu upotrebu od 1. januara 2022. godine, a u cilju smanjenja 
negativnih uticaja koje upotreba ovih proizvoda ima na životnu sredinu.

Tokom rasprave povodom ovog predloga zakona bila su podijeljena mišljenja, pa su, s 
jedne strane, pojedini poslanici pozdravili namjeru predloženog zakonskog rješenja i ukazali na 
neophodnost da se uvede veća disciplina u ubiranju prihoda po ovom osnovu.

Međutim, s druge strane, ukazano je na ioše prethodno iskustvo po osnovu primjene 
predloženog rješenja, i na potencijalnu mogućnost rasta sive zone ekonoraije. Iskazana je 
dilema da naglo povećanje rasta cijena akcizne robe može izazvati pad prihoda po osnovu 
akciza. Takođe, iskazano je mišljenje da ova mjera najvećim dijelom utiče na ugostiteljske 
objekte koji značajno doprinose turističkom sektoru kao strateškom u crnogorskoj privredi, te 
da potencijalno ugrožava njihovo poslovanje i stvara rizik za ostvarivanje planiranih prihoda.

Tokom sjednice pojedini poslanici su saopštili da su poslovni subjekti u ovoj oblasti 
ukazali na značajno povećanje akcize na duvan i bezdimni duvan, odnosno da je pel puta veće



nego važeće iješenje. Naglašeno je da Je potrebno doći do rješenje koje će biti prihvatljivo za 
obje strane.

Na Predlog zakona najavljena je mogućnost podnošenja amandmana.

Nakon izjašnjavanja, sa tri glasa „za“, dva glasa „protiv" i dva glasa „uzdržan", Predlog 
zakona o izmjenama i dopunama Zakona o akcizama nije dobio potrebnu većinu.

Poslanici Damir Šehović i Raško Konjević su, u skladu sa članom 69 stav 4 Poslovnika 
Skupštine Cme Gore, izdvojili mišljenje.

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određena je poslemjea-SiE^onida Kordić.
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